
Besvarelse af spørgsmål nr. 189 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 1. september 2005

Spørgsmål 189:
"Vil ministeren foranledige, at disse hjemmetest bliver indført i alle amter?"

Svar:
Jeg har af Sundhedsstyrelsen fået oplyst, at styrelsen i 2006 vil indsamle 
og vurdere resultaterne af forsøgene i Frederiksberg Kommune, Århus Amt 
og Frederiksborg amt og på denne baggrund beskrive forskellige modeller 
for hjemmetestning for klamydia og diskutere disse med regioner og kom-
muner.

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens oplysninger, og kan i den 
forbindelse oplyse, at jeg ikke har planer om at foranledige, at hjemmetest
bliver gjort obligatorisk, men vil overlade det til regioner og kommuner at 
afgøre om de på baggrund af drøftelserne med Sundhedsstyrelsen vil tilby-
de hjemmetest for klamydia.
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